
 

Protokół Nr XXII / 2008 
Sesji Rady Powiatu Wągrowieckiego 

odbytej w dniu 30 lipca 2008 roku 
w sali sesyjnej Starostwa Powiatowego w Wągrowcu 

 
Sesję rozpoczęto 30 lipca br. o godzinie 16.00, zakończono o godzinie 20.00. 
 
Obrady XXII Sesji Rady Powiatu Wągrowieckiego otworzył Przewodniczący Rady -  
Krzysztof Migasiewicz, który powitał radnych i zaproszonych gości.  
 
W obradach uczestniczyło 18 radnych na ogólny stan 19, co stanowiło kworum, przy 
którym Rada mogła obradować i podejmować uchwały. 
 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
Lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
 
Protokół XXI sesji Rady Powiatu Wągrowieckiego z dnia 25 czerwca 2008 roku został 
przyjęty – /17 za, 1 przeciw/. Nieobecny radny: J. Brzostowski. 
 
Na podstawie § 18 ust. 5 pkt. 2 Statutu Powiatu Wągrowieckiego oraz § 16 ust. 2 
Regulaminu Rady Powiatu Wągrowieckiego Zarząd Powiatu Wągrowieckiego zgłosił 
wniosek o zmianę w porządku obrad XXII Sesji Rady Powiatu i zdjęcie z porządku 
obrad sesji: 
 
pkt. 15 i 16, w następującym brzmieniu:  

15. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Wągrowieckiego w sprawie utworzenia spółki 
z ograniczoną odpowiedzialnością. 

16. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Wągrowieckiego w sprawie określenia zasad 
wnoszenia wkładów do spółek oraz obejmowania, nabywania i zbywania 
udziałów i akcji.  

 
Pozostałe pkt. porządku XXII Sesji Rady Powiatu zostają bez zmian z zachowaniem 
kolejnej numeracji. 
 
W związku z tym Przewodniczący Rady Powiatu, K. Migasiewicz, wniósł o 
przegłosowanie zgłoszonego wniosku. 
 
Rada Powiatu w stosunku głosów 18 za, 0 - wstrzymujące, 0 - przeciwne, przyjęła 
proponowaną zmianę. 
 
W związku z tym Rada przyjęła następujący porządek obrad: 
 
 Porządek obrad posiedzenia XXII Sesji R P W: 
 

1. Sprawy regulaminowe: 
   1.1 otwarcie sesji, 
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   1.2 stwierdzenie kworum, 
   1.3 przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

2. Zgłaszanie uwag i poprawek do porządku obrad. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady o pracy między sesjami. 
5. Informacja Starosty o wykonaniu uchwał Rady Powiatu i pracy Zarządu.  
6. Informacja Przewodniczących Komisji Stałych o pracy między posiedzeniami 

sesji. 
7. Przyjęcie informacji o działalności kontrolnej Komisji Rewizyjnej za I 

półrocze 2008 roku. 
8. Przyjęcie informacji o stanie realizacji Programu Ograniczenia Bezrobocia  

w Powiecie Wągrowieckim za 2007 rok.  
9. Przyjęcie informacji o ocenie realizacji Strategii Rozwoju Pomocy Społecznej 

na lata 2002-2010. 
10. Przyjęcie informacji o działaniach Powiatowego Inspektora Nadzoru 

Budowlanego za 2007 rok. 
11. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Wągrowieckiego w sprawie zmiany uchwały 

nr XXXV/181/2005 Rady Powiatu Wągrowieckiego z dnia 28 września 2005 
roku w sprawie ustalenia wysokości opłaty za zakwaterowanie w Bursie 
Szkolnej nr 1 w Wągrowcu. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia najniższego wynagrodzenia 
zasadniczego i wartości jednego punktu w złotych dla pracowników 
samorządowych zatrudnionych w jednostkach organizacyjnych jednostek 
samorządu terytorialnego. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości wynagrodzenia Starosty 
Wągrowieckiego. 

14. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Wągrowieckiego w sprawie zmiany uchwały 
Nr XV/93/2007 Rady Powiatu Wągrowieckiego z dnia 21 grudnia 2007 roku 
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Wągrowieckiego na 2008 rok. 

15. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Wągrowieckiego w sprawie wyrażenia 
zgody na dokonanie darowizny nieruchomości stanowiącej własność Powiatu 
Wągrowieckiego na rzecz Gminy Miejskiej Wągrowiec. 

16. Interpelacje i zapytania. 
17. Wnioski i oświadczenia radnych. 
18. Zakończenie obrad XXII sesji Rady Powiatu Wągrowieckiego. 

 
 
Ad 1 
Jak wyżej. 
 
 Ad 2 i 3 
Jak wyżej. 
 
Ad 4 
Przewodniczący Rady Krzysztof Migasiewicz poinformował o pracy między sesjami: 

 



 3

- o podsumowaniu obozu młodych karateków wągrowieckiego klubu w Skokach,  
- o obchodach Święta Policji, 
- o obchodach Dni Miasta Wągrowca (rozpoczęciu obchodów dni miasta, uroczystej 
sesji Rady Miejskiej i mszy św. w intencji mieszkańców miasta). 
 
Ad 5  
Starosta Wągrowiecki – Michał Piechocki poinformował radnych o pracy Zarządu 
między sesjami Rady Powiatu Wągrowieckiego: 
 
Rada Powiatu Wągrowieckiego na XXI sesji w dniu 25 czerwca 2008 roku 
podjęła 9 uchwał. 
 

I. Zarząd Powiatu Wągrowieckiego ustalił sposób ich realizacji:    
 
Powiatowy Urząd Pracy otrzymał do realizacji: 

• Uchwałę nr XXI/125/2008 Rady Powiatu Wągrowieckiego z dnia 25 czerwca 
2008 roku w sprawie Powiatowego Programu na Rzecz Zatrudnienia na lata 
2008 – 2013. Ww. uchwałę przesłano do Wydziału Prawnego i Nadzoru w 
Poznaniu celem zaopiniowania.  

 
Zespół Opieki Zdrowotnej otrzymał:  

• Uchwałę nr XXI/126/2008 Rady Powiatu Wągrowieckiego z dnia                                
25 czerwca 2008 roku w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 
finansowego za rok 2007 Zespołu Opieki Zdrowotnej w Wągrowcu.  Ww. 
uchwałę przesłano do Wydziału Prawnego i Nadzoru w Poznaniu celem 
zaopiniowania.  

 
Wydział Oświaty, Kultury i Sportu otrzymał do realizacji:  

• Uchwałę nr XXI/127/2008 Rady Powiatu Wągrowieckiego z dnia                                
25 czerwca 2008 roku w sprawie zmiany uchwały nr XIV/82/2007 Rady 
Powiatu Wągrowieckiego z dnia 28 listopada 2007 roku w sprawie przyjęcia 
„Regulaminu przyznawania nauczycielom szkół i placówek oświatowych 
prowadzonych przez powiat wągrowiecki dodatków do wynagrodzenia 
zasadniczego, wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny 
doraźnych zastępstw na rok 2008”. Ww. uchwałę przesłano do Wydziału 
Prawnego i Nadzoru w Poznaniu celem zaopiniowania i opublikowania w 
Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego.  

• Uchwałę nr XXI/128/2008 Rady Powiatu Wągrowieckiego z dnia 25 czerwca 
2008 roku w sprawie przekazania Gminie Damasławek szkół 
ponadgimnazjalnych wchodzących w skład Zespołu Szkół Powszechnych im. 
Pierwszych Piastów w Damasławku. Ww. uchwałę przesłano do Wydziału 
Prawnego i Nadzoru w Poznaniu celem zaopiniowania. 

• Uchwałę nr XXI/129/2008 Rady Powiatu Wągrowieckiego z dnia 25 czerwca 
2008 roku w sprawie nadania imienia Stanisława Mikołajczyka szkołom 
wchodzącym w skład Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych nr 1 w Wągrowcu. 
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Ww. uchwałę przesłano do Wydziału Prawnego i Nadzoru w Poznaniu celem 
zaopiniowania. 

 
Wydział Europejski i Rozwoju otrzymał do realizacji:  

• Uchwałę nr XXI/130/2008 Rady Powiatu Wągrowieckiego z dnia 25 czerwca 
2008 roku w sprawie zmiany uchwały nr XVII/76/2004 Rady Powiatu 
Wągrowieckiego z dnia 30 marca 2004 roku w sprawie ustalenia Wieloletniego 
Planu Inwestycyjnego Powiatu Wągrowieckiego na lata 2004-2009. Ww. 
uchwałę przesłano do Wydziału Prawnego i Nadzoru w Poznaniu celem 
zaopiniowania. 

 
Skarbnik Powiatu otrzymał do realizacji:  

• Uchwałę nr XXI/131/2008 Rady Powiatu Wągrowieckiego z dnia                                
25 czerwca  2008 roku w sprawie zmiany Uchwały Nr XV/93/2007 Rady 
Powiatu Wągrowieckiego z dnia 21 grudnia 2007 roku w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Wągrowieckiego na 2008 rok. Ww. uchwałę przesłano do 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu delegatura w Pile celem 
zaopiniowania. 

• Uchwałę nr XXI/132/2008 Rady Powiatu Wągrowieckiego z dnia 25 czerwca 
2008 roku w sprawie zaciągnięcia długoterminowych: pożyczki, kredytu. Ww. 
uchwałę przesłano do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu delegatura 
w Pile celem zaopiniowania.  

• Uchwałę nr XXI/133/2008 Rady Powiatu Wągrowieckiego z dnia 25 czerwca 
2008 roku w sprawie zaciągnięcia zobowiązania wekslowego na zabezpieczenie 
spłaty długoterminowych: pożyczki, kredytu udzielonego przez bank 
wyłoniony w drodze procedury przetargowej. Ww. uchwałę przesłano do 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu delegatura w Pile  celem 
zaopiniowania. 

 
 
II.  Zarząd Powiatu w okresie między 25 czerwca, a 21 lipca 2008 roku odbył 4 
posiedzenia, na których rozpatrzył następujące zagadnienia: 
 

• Przyjął informację o wniosku preselekcyjnym na działanie 5.2 w ramach 
WRPO dotyczącym budowy szkoły SOSW.  

• Zapoznał się z informacją o wynikach przetargu na zadania drogowe.  
• Zapoznał się z informacją dot. zaawansowania remontu na bloku operacyjnym 

oddziału położniczo – ginekologicznego w ZOZ w Wągrowcu.  
• Zapoznał się z pismem Burmistrza Miasta i Gminy Skoki dot. terminów 

realizacji inwestycji liniowych w pasie drogowym ulicy Antoniewskiej  
w Skokach.  

• Przyznał Nagrody Herbu Powiatu Wągrowieckiego dla Genowefy Torzewskiej, 
Eugeniusza Szeszyckiego i Czesława Zawadzkiego.  
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• Podpisał porozumienie dot. przekazania w zarząd miasta Wągrowiec dróg 
powiatowych.  

• Wyraził zgodę na podział terenu pod Aquapark. Uzgodniono również,  
że podział działek odbędzie się na koszt gminy miejskiej Wągrowiec.  

• Ustalił wynagrodzenie dla nowego dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg w 
Wągrowcu.  

• Pozytywnie rozpatrzył wniosek Komendanta Powiatowego Policji  
o sfinansowanie zakupu urządzenia do ujawniania wykroczeń wynikających z 
przekraczania dozwolonej prędkości jazdy.  

• Wyraził zgodę dyrektorowi Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych  
w Gołańczy na przeniesienie środków finansowych na zakup tablicy  
i rzutnika multimedialnego.  

• Wyraził zgodę na podwyższenie do pełnego etatu wymiaru zatrudnienia 
psychologa świadczącego usługi psychologiczne w Powiatowym Centrum 
Pomocy Rodzinie w Wągrowcu.  

• W ramach podpisanej umowy o współpracy między powiatami 
Czerwonoarmiejskim i Wągrowieckim Zarząd postanowił przyjąć grupę dzieci 
wraz z opiekunami na letni wypoczynek.  

• Przyjął informację o realizacji harmonogramu kontroli rewidenta powiatowego.  
• Zapoznał się z odpowiedzią Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi  

na stanowisko Zarządu Powiatu Wągrowieckiego z dnia 12 czerwca br.  
w sprawie suszy.  

• Wyraził zgodę na wymianę posadzek z płytek ceramicznych  
w pracowniach biologicznej i chemicznej wraz z okładziną ścian oraz  
na wymianę drzwi w dobudowanej części budynku I LO.  

• Zapoznał się z informacją w sprawie uprawy orzecha włoskiego  
na gruntach zmeliorowanych.  

• Zapoznał się z pismem dyrektora ZOZ w Wągrowcu w sprawie potwierdzenia 
w formie oświadczenia o możliwości sfinansowania zadania inwestycyjnego. 

• Zapoznał się z informacja dyrektora DPS w Srebrnej Górze dotyczącą realizacji 
zadań dostosowujących placówkę do wymogów wynikających  
z Rozporządzenia Ministra Polityki Społecznej oraz programu naprawczego 
DPS.  

• Ustalił wysokość nagrody dla dyrektora ZOZ w Wągrowcu – Grzegorza 
Hoffmanna. 

• Ustalił wysokość nagrody dla dyrektora PZD w Wągrowcu – Wacława Ptaka.  
• Rozpatrywał wnioski, opinie i stanowiska Komisji Stałych Rady Powiatu. 
• Opiniował materiały na sesję. 

 
W omawianym okresie Zarząd Powiatu podjął  uchwały: 

  
• w sprawie uzgodnienia projektu miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Gołańczy w rejonie ulicy dr. P. Kowalika i ul. Polnej, 
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• w sprawie powołania Komisji Przetargowej do przeprowadzenia postępowania 
o udzielenie Powiatowi Wągrowieckiemu długoterminowego kredytu w 
wysokości 5.423.160 zł wraz z jego obsługą, 

• w sprawie upoważnienia Pana Władysława Purczyńskiego – Dyrektora Zespołu 
Szkół Ponadgimnazjalnych nr 2 w Wągrowcu do składania oświadczeń woli w 
związku z realizacją przedsięwzięcia pn.: „Renowacja budynku szkoły Zespołu 
Szkół Ponadgimnazjalnych nr 2 przy ul. Kościuszki 49 w Wągrowcu”, 

• w sprawie zmian w układzie wykonawczym budżetu powiatu na 2008 rok, 
• w sprawie upoważnienia członków Zarządu Powiatu Wągrowieckiego do 

dokonania czynności prawnych polegających na zaciągnięciu przez Powiat 
Wągrowiecki długoterminowych: pożyczki, kredytu, 

• w sprawie zmiany uchwały Nr XV/93/2007 Rady Powiatu Wągrowieckiego z 
dnia 21 grudnia 2007 roku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
Wągrowieckiego na 2008 rok, 

• w sprawie zmian w układzie wykonawczym budżetu powiatu na 2008 r.  
 

Zarząd Powiatu między 21 a 30 lipca 2008 r., odbył 2 posiedzenia, na  których  
rozpatrzył następujące zagadnienia: 
 

• Opiniował założenia do budżetu Powiatowego Funduszu Ochrony Środowiska. 
• Zapoznał się z pismem dotyczącym zawarcia umowy partnerskiej  

do projektu skierowanego dla nauczycieli języka angielskiego szkół 
powiatowych. 

• Zapoznał się z informacją o odpłatnościach w internacie Zespołu Szkół 
Ponadgimnazjalnych w Gołańczy. 

• Wyraził zgodę dyrektorowi PUP w Wągrowcu na przeprowadzenie 
postępowania o zamówienie publiczne na zorganizowanie szkoleń dla osób 
bezrobotnych finansowanych z rezerwy Funduszu Pracy.  

• Wyraził zgodę dyrektorowi PUP w Wągrowcu na przeprowadzenie 
postępowania o zamówienie publiczne na zakup sprzętu  
i oprogramowania komputerowego.  

• Pozytywnie rozpatrzył wniosek Burmistrza Wągrowca o nieodpłatne 
przekazanie Gminie Miejskiej Wągrowiec nieruchomości pod budowę 
Aquaparku.  

• Rozpatrywał wnioski Komisji Stałych RPW.  
• Opiniował materiały na sesje. 

 
W omawianym okresie Zarząd  Powiatu podjął następujące uchwały: 

 
• w sprawie umorzenia należności pieniężnej z tytułu opłat za pobyt  

w Bursie Szkolnej Nr 1 w Wągrowcu, 
• w sprawie wyrażenia opinii w przedmiocie pozbawienia drogi na terenie 

Powiatu Pilskiego kategorii drogi powiatowej, 
• w sprawie przyznania nagrody rocznej dla Dyrektora Zespołu Opieki 

Zdrowotnej w Wągrowcu,  
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• w sprawie zatrudnienia Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg  
w Wągrowcu. 

 
Starosta ponadto powiadomił radnych o wizycie kolonii dzieci z przewodniczącym 
administracji rządowej z Czerwonoarmiejska, Walentym Liniewiczem oraz delegacji z 
Lüneburga ze starostą Manfredem Nehrstedtem na czele. Podczas spotkania z 
przedstawicielami z Lüneburga omawiano program obchodów 10-lecia partnerstwa, 
które przypadają w przyszłym roku, organizowanych w powiecie wągrowieckim. 
Ponadto Starosta zaprosił radnych na dożynki wojewódzko-diecezjalne w Ślesinie oraz 
dożynki powiatowo-gminne, przypadające 7 września w Mieścisku. 
 
Radny G. Owczarzak zadał pytanie dot. przebudowy ul. Antoniewskiej, czy pismo 
burmistrza Skoków wnosi coś do sprawy, czy inwestycje prowadzone przez gminę 
Skoki będą sprzyjały działaniom powiatowym. 
 
Radny J. Sulikowski zadał pytanie dotyczące organizacji kolonii oraz skąd wzięto 
środki na ten cel? 
 
Radny W. Ćwik potwierdził, że będzie reprezentować powiat na dożynkach 
wojewódzko-diecezjalnych w Ślesinie.  
 
Wicestarosta T. Kranc powiedział odnośnie zapytania radnego G. Owczarzaka, iż 
burmistrz miasta i gminy Skoki określił ramy czasowe przeprowadzanych inwestycji – 
gaz, instalacja sanitarna: lata 2009-2011. Ponadto nastąpiło wstępne porównanie 
projektów i są obszary wspólne jak np. budowy chodników. Projekty muszą zostać 
porównane przez nowego dyrektora PZD. 
 
Starosta M. Piechocki odpowiadając na pytanie radnego J. Sulikowskiego powiedział, 
że kolonia odbyła się na mocy deklaracji woli współpracy z czerwca 2006 r., jaką 
podpisał J. Sulikowski, będąc Starostą. Na kolonię ukraińską powiat otrzymał środki z 
Volksbundu. Powiat przeznaczył 4.000 zł na organizację tych kolonii.  
 
Radny J. Sulikowski zasugerował, że zna ideę tej współpracy, ale nie zna szczegółów. 
Radny ponadto powiedział, że umowy międzynarodowe powinny być rozpatrywane 
przez Radę Powiatu, ponieważ są to zadania budżetowe. 
 
Więcej zapytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady – Krzysztof Migasiewicz stwierdził, że informacja została 
przyjęta. 
 
Ad 6 
Pan Sławomir Maciaszek - Przewodniczący Komisji Finansów Obszarów Wiejskich i 
Strategii Rozwoju Powiatu przedstawił informację z działalności Komisji w okresie 
między sesyjnym. Komisja w tym okresie odbyła 2. posiedzenia, na których zapoznała 
się z funkcjonowaniem i wykonaniem budżetu Powiatowego Zarządu Dróg za I 
półrocze 2008 roku, analizowała materiały na sesje. Komisja wypracowała 2 wnioski.  
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Pan Robert Woźniak - Przewodniczący Komisji Edukacji Kultury Sportu                             
i Turystyki przedstawił informację z działalności Komisji w okresie między 
posiedzeniami sesji. Komisja w tym okresie odbyła 1. posiedzenie, na którym przyjęto 
informację szkół ponadgimnazjalnych o realizacji zadań oraz wynikach naboru na rok 
szkolny 2008/2009. Komisja ponadto analizowała materiały sesyjne. Komisja nie 
wypracowała wniosków. 
 
Pan Józef Sulikowski – Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Komunikacji 
przedstawił informację z działalności Komisji w okresie między sesyjnym. Komisja w 
tym okresie odbyła 1. posiedzenie, na którym analizowano materiały sesyjne. Komisja 
wypracowała 1 wniosek.  
 
 
Pani Irena Wojewódzka - Kucz - Przewodnicząca Komisji Zdrowia Polityki 
Społecznej i Rynku Pracy przedstawiała informację z działalności Komisji w okresie 
między sesyjnym. Komisja w tym okresie odbyła 1. posiedzenie, na którym 
analizowano materiały na sesję. Komisja wypracowała 2 wnioski.  
 
Pan Leszek Bodus - Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił informację 
z działalności Komisji w okresie między sesyjnym. Komisja w tym okresie odbyła 1. 
posiedzenie, na którym dokonała analizy wykonania uchwał Zarządu Powiatu za I 
półrocze 2008 r. Komisja wypracowała 4 zapytania. 
 
Radny A. Zając stwierdził, że niepokojąca jest sytuacja po przeprowadzonej kontroli 
w ZSP nr 1, kiedy komisja rewizyjna poprosiła dyrekcję szkoły o materiały na temat 
przeprowadzonych przetargów i zakupów materiałów. Radny poinformował, że 
komisja nie otrzymała dokumentów. Ponadto radny powiedział, że w celu dostarczenia 
tych dokumentów zostały zobowiązane osoby. 
 
Starosta na sugestie radnego A. Zająca powiedział, że materiały z przeprowadzonej 
kontroli są do wglądu w siedzibie szkoły, takie są przepisy, a materiały, o które prosiła 
komisja zostały wysłane w regulaminowym terminie. Ponadto Starosta poinformował, 
że w tej sprawie zwrócono się do WOKiSS i nie wolno dzielić zamówienia w celu 
ominięcia procedury przetargowej. Opinia WOKiSS-u nie wskazuje, że są tam błędy 
proceduralne. 
W przypadku pięciu wniosków komisji rewizyjnej Starosta poinformował, że 
wszystkie załączniki są dostępne do wglądu w Biurze Rady. 
 
Radny A. Zając poinformował, że nie uczestniczył w posiedzeniu komisji rewizyjnej 
gdzie omawiano wykonanie uchwał Zarządu za I półrocze. Jeśli chodzi o dokumenty z 
ZSP nr 1 to radny powiedział, że chodzi tylko o informację o dokonywanych zakupach 
i jakie oferty były złożone. 
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Ad 7 
Rada Powiatu zapoznała się z informacją o działalności kontrolnej Komisji Rewizyjnej 
za I półrocze 2008 roku, którą przedstawił wiceprzewodniczący tejże komisji L. 
Bodus. 
 
Rada Powiatu przyjęła w/w informację. 
 
Zapytań nie zgłoszono. 
Informacja stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
 
Ad 8 
Beata Korpowska, dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy przedstawiła informację o 
stanie realizacji Programu Ograniczenia Bezrobocia w Powiecie Wągrowieckim za 
2007 rok. Dyrektor PUP przedstawiła w/w informację w wersji prezentacji 
multimedialnej. 
 
Rada Powiatu przyjęła w/w informację. 
 
Radna I. Wojewódzka – Kucz powiedziała, że przygotowanie zawodowe i staże 
dobrze służą młodym ludziom, ale jednak przygotowanie powinno być branżowe. 
Radna zasugerowała, że zainteresowanie pracodawców byłoby większe, gdyby 
otrzymywali jakieś profity 
 
Dyrektor PUP odpowiedziała, że pewne takie rozwiązania być może będą zawarte w 
nowelizowanych przepisach. 
 
Radny J. Sulikowski powiedział, że dobrze, że powstał ranking zawodów 
deficytowych, ale należy sprawdzać ile rocznie przybywa osób w tych zawodach. 
Radny zaznaczył, że istnieje problem skuteczności nakładów na jednego 
bezrobotnego. Efektywność powinna być większa. 
 
Dyrektor powiedziała, że w tej kategorii jest spora ilość osób starszych oraz osób z 
wykształceniem podstawowym. Nie obserwuje się tendencji wzrostowej osób, a te z 
najniższymi kwalifikacjami zawsze stanowiły problem. Osoby starsze trudno jest 
przekwalifikować, żeby mogły podjąć pracę. Nie ma narzędzi formalno-prawnych 
żeby zmuszać pracodawców na zatrudnienie osób po stażach i przygotowaniach 
zawodowych. Pracownicy PUP skłaniają się do pomocy ludziom o najtrudniejszej 
sytuacji na rynku pracy.  
 
Radny G. Owczarzak powiedział, że istnieje dosyć wysoka efektywność jest jeśli 
chodzi o szkolenia i zasugerował, że może trzeba by było położyć na to nacisk, może 
te szkolenia przyczyniły się do większej elastyczności pracownika.  
 
Dyrektor PUP powiedziała, że większość rozpoczynanej działalności gospodarczej 
funkcjonuje prawidłowo, bardzo dobrze radzą sobie osoby po szkoleniach np. na 
wózki widłowe, podejmują one pracę często poza granicami powiatu. Jednak ciągle 
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jest bardzo małe zainteresowanie szkoleniami. Większość osób bezrobotnych to 
kobiety. Jest dużo ofert na szwaczkę tapicerską, jednak jest małe zainteresowanie 
wśród pań na tego typu zajęcie. 
 
Radny S. Maciaszek stanął w obronie form staży i powiedział, że coraz bardziej trzeba 
kłaść nacisk na rezultaty małe. Pracownik nabywa umiejętności, uczy się pracy w 
zespole. Dlatego trzeba zwracać uwagę na rezultaty miękkie, pomimo czasami 
nieefektywności mierzonej finansowo.  
 
Radny A. Zając zadał pytanie, czy dyrektorzy szkół przygotowując kierunki nauczania 
w szkołach biorą pod uwagę poziom bezrobocia? 
 
Dyrektor B. Korpowska odpowiadając na pytanie radnego A. Zająca powiedziała, że 
taka informacja jest przygotowywana raz na pół roku i jest rozsyłana m.in. do szkół. 
Szkoły mają obowiązek zaciągnięcia opinii Powiatowej Rady Zatrudnienia, ponadto 
doradcy mówią o nadwyżkowych i deficytowych zawodach. 
 
Więcej zapytań nie zgłoszono. 
Informacja stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  
 
Ad 9 
Kierownik Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie, E. Owczarzak przedstawiła 
informację o ocenie realizacji Strategii Rozwoju Pomocy Społecznej na lata 2002-
2010. 
 
Rada Powiatu przyjęła w/w informację. 
 
Radny S. Maciaszek poruszył temat konieczności zwiększenia liczby miejsc w 
Wielofunkcyjnej Placówce Opiekuńczo-Wychowawczej w Wągrowcu. 
 
E. Owczarzak powiedziała, że zauważalny jest wzrost sytuacji destabilizacji sytuacji 
rodzinnej. Następstwem tego jest odizolowanie dzieci od rodziców i umieszczenie ich 
albo w rodzinach zastępczych albo w placówkach opiekuńczo-wychowawczych. W 
całej Polsce nie ma ani jednego wolnego miejsca, placówki mają dzieci ponad limit. 
Wągrowiecka placówka dysponuje liczbą miejsc na 19 dzieci. Rzecznik Praw Dziecka 
bacznie przygląda się tej sytuacji, może będą zwiększone środki na tworzenie rodzin 
zastępczych. PCPR zabiega o pozyskanie kandydatów na rodzin zastępczych. 
 
Radna I. Wojewódzka – Kucz powiedziała, że jest to stanowisko bardzo słuszne, jest 
to sprawa długoterminowa i zwróciła się do Zarządu Powiatu, aby poprzeć ten 
wniosek i zacząć nad nim pracować. Radna dodała, że w powiecie wągrowieckim 
dzieje się dużo w sprawach pomocy społecznej. Należy jednak rozważyć zwiększenie 
zatrudnienia w Domu Dziecka.  
 
Starosta M. Piechocki potwierdził, że komisja wystosowała słuszną decyzję co do 
powiększenia placówki. Zarząd będzie zastanawiał się nad tym problemem. Jednak 
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powiększenie placówki może okazać się niewystarczające, ponieważ z roku na rok 
napływa coraz więcej wniosków (dyr. Fajkiel odmówił 114 wnioskom).  
 
    
Więcej zapytań nie zgłoszono. 
Informacja stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
 
Ad 10 
L. Dalke, przedstawił informację o działaniach Powiatowego Inspektora Nadzoru 
Budowlanego za 2007 rok, który powiadomił m.in. o zmianie rozwiązań prawnych w 
świetle tragedii budowlanej w Katowicach oraz o procedurze rozpoczęcia budowy i 
samowoli budowlanej, o rozwiązaniach prawnych dot. rejestracji projektów 
urbanistycznych w momencie zniknięcia decyzji. 
 
Radny A. Zając zadał pytanie, w jakiej odległości od budynków lokalnych można 
zlokalizować parking? 
 
Inspektor L. Dalke odpowiedział, że warunki techniczne wskazują na 10 m od okien 
budynków mieszkalnego. 
 
Radny W. Ćwik wniósł zapytanie, na czyje konto wpływają kary z tytułu np. samowoli 
budowlanej? 
 
L. Dalke na pytanie radnego W. Ćwika powiedział, że są to dochody skarbu państwa i 
wpływają na konto wojewody. 
 
Radna I. Wojewódzka – Kucz zadała pytanie, jak wygląda sprawa barier dla osób 
niepełnosprawnych? 
 
Inspektor Dalke poinformował, że obiekt użyteczności publicznej powinien posiadać 
dostęp dla osób niepełnosprawnych, inspektor sprawdza projekt i jeśli jest chociażby 
winda to regulacje są spełnione.  
 
Radna I. Wojewódzka - Kucz zauważyła, że „dużo zależy od tego, kto przyjmuje taki 
budynek, a z takiego podjazdu korzystają także matki z dzieckiem oraz osoby starsze”. 
 
Radny A. Zając zadał pytanie, czy inspektorowi podlega kontrola nad kamienicami 
położonymi w centrum miasta? „Ponieważ został opracowany projekt dla elewacji na 
Rynku, a okna nie spełniają zasad użytkowania, czy ta kontrola powinna być 
przeprowadzona przez pana czy przez kogoś innego?” 
 
Inspektor L. Dalke odpowiedział, że jeśli budynek jest pod ochroną lub w strefie 
zabytków, to występuje się po opinię do wojewódzkiego konserwatora zabytków. 
 
Radny A. Zając zadał pytanie, kto powinien kontrolować wymianę stolarki okiennej 
jeśli jest wykonana niezgodnie ze stanem przedwojennym? 
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L. Dalke odpowiedział, że jeśli budynek położony jest w strefie to kontroluje to 
inspektor powiatowy i wojewódzki konserwator. 
 
Rada Powiatu przyjęła w/w informację. 
 
Więcej zapytań nie zgłoszono. 
Informacja stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
 
Ad 11 
Starosta M. Piechocki przedstawił treść uchwały Rady Powiatu Wągrowieckiego w 
sprawie zmiany uchwały nr XXXV/181/2005 Rady Powiatu Wągrowieckiego z dnia 
28 września 2005 roku w sprawie ustalenia wysokości opłaty za zakwaterowanie w 
Bursie Szkolnej nr 1 w Wągrowcu. 
 
Radny J. Sulikowski przypomniał, że ten punkt miał być przedmiotem obrad sesji w 
miesiącu czerwcu i „jestem za podjęciem tej uchwały, ale apeluję do komisji oświaty 
aby wszystkich uczniów szkół w Wągrowcu traktować równo. Apeluję, żeby przy 
tworzeniu budżetu wrócić do tego tematu”. 
 
Radny R. Woźniak, przewodniczący Komisji Edukacji poinformował radnego J. 
Sulikowskiego, że sprawa odpłatności za pobyt w Bursie regulowana jest na podstawie 
uchwały Rady Powiatu, a odpłatność za pobyt w internacie leży w gestii dyrektora 
szkoły i Zarządu Powiatu. Nie mniej jednak przy analizowaniu projektu budżetu 
placówek oświatowych na rok 2009 komisja zajmie się tą sprawą, podobnie jak 
innymi, które wynikają z kompetencji komisji. 
 
Więcej zapytań nie zgłoszono. 
Przystąpiono do głosowania.  
 
Uprawnionych do głosowania było 19 radnych przy obecności 17 radnych. 
 
Za przyjęciem uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXV/181/2005 Rady Powiatu 
Wągrowieckiego z dnia 28 września 2005 roku w sprawie ustalenia wysokości opłaty 
za zakwaterowanie w Bursie Szkolnej nr 1 w Wągrowcu głosowało: 17 - za, 0 - 
przeciwnych, 0 - wstrzymujący się od głosu. Nieobecni radni: J. Springer, J. 
Brzostowski. 
 
Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr XXXV/181/2005 Rady Powiatu 
Wągrowieckiego z dnia 28 września 2005 roku w sprawie ustalenia wysokości opłaty 
za zakwaterowanie w Bursie Szkolnej nr 1 w Wągrowcu stanowi załącznik nr 7 do 
niniejszego protokołu.  
 
Ad 12 
Starosta, M. Piechocki przedstawił treść uchwały Rady Powiatu Wągrowieckiego w 
sprawie ustalenia najniższego wynagrodzenia zasadniczego i wartości jednego punktu 
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w złotych dla pracowników samorządowych zatrudnionych w jednostkach 
organizacyjnych jednostek samorządu terytorialnego. 
 
 
Zapytań nie zgłoszono. 
Przystąpiono do głosowania.  
Uprawnionych do głosowania było 19 radnych przy obecności 18 radnych. 
Za przyjęciem uchwały w sprawie ustalenia najniższego wynagrodzenia zasadniczego 
i wartości jednego punktu w złotych dla pracowników samorządowych zatrudnionych 
w jednostkach organizacyjnych jednostek samorządu terytorialnego głosowało: 17 - 
za, 0 - przeciwnych, 1 - wstrzymujący się od głosu. Nieobecni radni: J. Brzostowski. 
 
Uchwała w sprawie ustalenia najniższego wynagrodzenia zasadniczego i wartości 
jednego punktu w złotych dla pracowników samorządowych zatrudnionych w 
jednostkach organizacyjnych jednostek samorządu terytorialnego stanowi załącznik nr 
8 do niniejszego protokołu. 
 
Ad 13 
Przewodniczący Rady Powiatu przedstawił treść uchwały w sprawie ustalenia 
wysokości wynagrodzenia Starosty Wągrowieckiego, który przedstawił wysokość 
wynagrodzenia wraz z dodatkami. 
 
Radny G. Owczarzak zadał pytanie Przewodniczącemu, co zdecydowało o 20% 
podwyżce. 
 
Przewodniczący odpowiedział, że każda stawka może rodzić pytanie o zasadność, 
ponadto jest to stawka nie zmieniona od 2002 roku, „przy konstruowaniu tej kwoty 
odniosłem się do wzrostu inflacji średnio 3% w skali roku”. 
 
Radny G. Owczarzak zaznaczył, że „niezręcznie jest ustalać czyjeś wynagrodzenie, ale 
dotyczy to pieniędzy publicznych”. 
 
Radny J. Piasecki zadał pytanie dotyczące skali podwyżki pracowników Starostwa.  
 
Wicestarosta T. Kranc odpowiedział, że skala podwyżek wyniosła średnio 10%. 
 
Więcej zapytań nie zgłoszono. 
Przystąpiono do głosowania.  
Uprawnionych do głosowania było 19 radnych przy obecności 17 radnych. 
Za przyjęciem uchwały w sprawie ustalenia wysokości wynagrodzenia Starosty 
Wągrowieckiego głosowało: 12 - za, 4 - przeciwnych, 1 - wstrzymujący się od głosu. 
Nieobecni radni: J. Brzostowski, M. Piechocki. 
 
Uchwała w sprawie ustalenia wysokości wynagrodzenia Starosty Wągrowieckiego 
stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 
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Ad 14 
Skarbnik Powiatu, D. Królczyk przedstawiła treść uchwały Rady Powiatu 
Wągrowieckiego w sprawie zmiany uchwały Nr XV/93/2007 Rady Powiatu 
Wągrowieckiego z dnia 21 grudnia 2007 roku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
Wągrowieckiego na 2008 rok. 
 
Zapytań nie zgłoszono. 
            
Uprawnionych do głosowania było 19 radnych przy obecności 16 radnych. 
 
Za przyjęciem uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV/93/2007 Rady Powiatu 
Wągrowieckiego z dnia 21 grudnia 2007 roku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
Wągrowieckiego na 2008 rok głosowało: 16 - za, 0 - przeciwnych, 0 - wstrzymujące 
się od głosu /nieobecni radni J. Sulikowski, J. Brzostowski, M. Piechocki/. 
 
Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XV/93/2007 Rady Powiatu Wągrowieckiego 
z dnia 21 grudnia 2007 roku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Wągrowieckiego 
na 2008 rok stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 
 
Ad 15 
Starosta, M. Piechocki przedstawił treść uchwały Rady Powiatu Wągrowieckiego w 
sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości stanowiącej 
własność Powiatu Wągrowieckiego na rzecz Gminy Miejskiej Wągrowiec.  
 
Radny M. Marzyński powiedział, że „wszyscy jesteśmy takiego samego zdania, że 
miasto powinno mieć basen, różni nas podejście do tego problemu. Chcemy pływalnię, 
ale w miarę potrzeb i w miarę zdolności finansowych. Mamy wątpliwości, co się 
stanie kiedy projekt nie dojdzie do skutku, a kredyt będzie trzeba spłacić”. Radny 
wyraził jednak zdanie opozycji o głosowaniu za przekazaniem tego gruntu.  
 
Radny A. Zając powiedział, że „jako osoba prowadząca działalność zgłaszałem już 
wcześniej uwagi, co do zasady podziału działek. Zastanawia mnie bliskie sąsiedztwo 
parkingu do budynku mieszkalnego w szkole. Czy tak daleka ingerencja parkingu w 
teren jest korzystna dla szkoły”? Radny zwrócił się ponadto do z-cy burmistrza G. 
Kamińskiego, „kto z inwestorów planuje inwestycje skorelowane z inwestycją 
aquaparku?” 
 
Przewodniczący zwrócił radnemu A. Zającowi uwagę, że możliwość zadawania tych 
pytań była wcześniej, podczas komisji i spotkania u burmistrza.  
 
Starosta M. Piechocki powiedział, że wątpliwości będą, ponieważ jest to duża 
inwestycja, ale jeśli podejmujemy się takich działań to szukamy środków finansowych 
we wszystkich funduszach. Odpowiadając na pytanie radnego A. Zająca co do 
parkingu przy budynku szkoły, Starosta powiedział, że „dyrektor szkoły wniósł już 
zastrzeżenia i opinie, aby szkoła nie straciła, pozytywna deklaracja władz miasta w 
tym kierunku już jest”. 
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Radna I. Wojewódzka – Kucz dopowiedziała, że byłoby dziwne, gdyby miasto nie 
szukało pomocy u samorządów sąsiednich. Bilety będą obowiązywały wszystkich, 
miasto jest stolicą naszego powiatu, nie ważne, kto umieścił to w swoich planach 
wyborczych.  
 
Radny A. Zając wniósł zapytanie dot. przeznaczenia działki 542/14. 
 
Starosta odpowiedział, że to jest działka szkoły i jej nie przekazujemy. 
 
Więcej zapytań nie zgłoszono. 
Przystąpiono do głosowania.  
Uprawnionych do głosowania było 19 radnych przy obecności 18 radnych. 
Za przyjęciem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny 
nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Wągrowieckiego na rzecz Gminy 
Miejskiej Wągrowiec głosowało: 17 - za, 0 - przeciwnych, 1 - wstrzymujących się od 
głosu /nieobecni radni J. Brzostowski/ 
 
Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości 
stanowiącej własność Powiatu Wągrowieckiego na rzecz Gminy Miejskiej Wągrowiec 
stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 
 
Ad 16 
Interpelacje i zapytania: 
 
Z-ca Burmistrza G. Kamiński podziękował za decyzję o przekazaniu działek pod 
budowę Aquaparku 
 
Nie zgłoszono interpelacji i zapytań.  
 
Ad 17 
Wnioski i oświadczenia radnych: 
 
Radna I. Wojewódzka – Kucz wniosła zapytanie dotyczące budowy Specjalnego 
Ośrodka Szkolnego Wychowawczego? 
 
Starosta odpowiedział, że wniosek został złożony w lipcu w terminie i rozpatrzenie 
może potrwać 4 miesiące.  
 
Starosta ponadto poinformował radnych o otwarciu dwóch kierunków studiów 
Wielkopolskiej Wyższej Szkoły Humanistyczno-Ekonomicznej z Jarocina. 
 
Radna I. Wojewódzka – Kucz wystąpiła z prośbą, aby podczas wizyt delegacji 
zagranicznych organizować spotkanie z radnymi. 
 
Radny R. Woźniak złożył wniosek pisemnie. 
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Radny G. Owczarzak podjął temat związany z wpisaniem gminy Skoki do programu 
rekultywacji. Jako prezes Stowarzyszenia Droga do Poznania radny powiedział, że 
„zostały przeprowadzone dyskusje w całym powiecie, upewniono się, że modernizacja 
drogi nr 196 jest istotna. W lipcu rozpoczęły się rozmowy z L. Wojtasiakiem, 
Wicemarszałkiem Województwa, gdzie przedstawiono wszelkie argumenty. Odbyła 
się też rozmowa podczas sejmiku województwa wielkopolskiego”. Radny liczy, że 
zostanie osiągnięty skutek, jakim będzie remont drogi. 
 
Starosta powiedział, że w przypadku gospodarki ściekowej nie ma porozumienia 
pomiędzy gminami, tylko miasto jest gotowe do tego zadania. 
Co do Stowarzyszenia Droga do Poznania Starosta powiedział, że „cieszą postępy w 
tej sprawie prowadzone przez członków Stowarzyszenia”. 
 
Radny G. Owczarzak podziękował Staroście za takie deklaracje. 
 
Ad 18 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Powiatu Wągrowieckiego, 
zamknął obrady XXII Sesji Rady Powiatu Wągrowieckiego. 
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